
Høringssvar vedr. ”Omstilling til fremtidens sundhedsvæsen i Region Midtjylland”  
 
Det Reumatologisk Specialeråd for Region Midtjylland har drøftet koncernledelsens oplæg 
”Omstilling til fremtidens sundhedsvæsen i Region Midtjylland” ved et ekstraordinært 
forretningsudvalgsmøde d. 13.01.11.  
 
Specialrådet ønsker at fremføre følgende synspunkter:  
 
Specialrådet ønsker at anerkende koncernledelsens indsigt i det reumatologiske speciales 
udfordringer i Region Midtjylland, herunder en påtrængende speciallægemangel, 
utilstrækkelig behandlingskapacitet, en ulige behandling af regionens borgere samt en 
skrøbelig lægelig videreuddannelse. 

 
Specialerådet er enig i  

o at faglig sammenslutning i to centre kan bidrage til øget aktivitet og bedre 
udnyttelse af kapaciteten samt sikre betjening af akuthospitalerne 

o at betjening af de tilknyttede akuthospitaler og etablering af fælles visitation 
for hvert af de to centre kan bidrage til bedre udnyttelse af ressourcerne og 
bidrage til ensartet reumatologisk service 

o at den foreslåede strukturændring forventelig vil kunne fremtidssikre den 
nødvendige lægelige videreuddannelse 

 
Specialerådet ønsker at udtrykke bekymring over 

o at strukturændringerne indebærer et fortsat efterslæb af reumatologiske 
speciallæger i Region Midtjylland og dermed mulighederne for tilstrækkelig 
betjening af borgerne  

o at konsekvensen af sengelukninger og de afledte økonomiske samt 
driftsmæssige konsekvenser forringer de i forvejen skrøbelige forhold for 
reumatologien  

o at dele af omkostninger i forbindelse med ny/dyr medicin foreslås afholdt af 
afdelingerne hvorved afdelingernes budget yderligere udhules 

 
Specialerådet anbefaler at de faglige miljøer i de to centre styrkes yderligere ved 
ansættelse af speciallægerne i centrene.  
 
Med venlig hilsen 

 
Ulrik Tarp      
Overlæge, lektor, dr.med. 
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